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Статья посвящена обзору основных достижений Роспатента в период 2019–2021 годов, направленных на совершен-
ствование системы интеллектуальной собственности Российской Федерации. Показаны законодательные инициативы 
Роспатента и достижения, связанные с цифровизацией государственных услуг в сфере интеллектуальной собственности, ре-
ализованные во исполнение мероприятий, предусмотренных Планом мероприятий «Трансформация делового климата» и па-
спортом национальной программы «Цифровая экономика Российской Федерации».
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The article includes an overview of the main achievements of Rospatent in the period 2019-2021, aimed at improving the intellectual 
property system of the Russian Federation. The legislative initiatives of Rospatent and the achievements related to the digitalization of public 
services in the field of intellectual property, implemented in pursuance of the measures provided for by the Action Plan “Transformation of 
the Business Climate” and the passport of the national program “Digital Economy of the Russian Federation”, are shown.
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